
Ügyszám: 23-30/2009.
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. május 15-én 15,00 órakor 
megtartott rendkívüli testületi üléséről.

Helye: Faluház, Salföld.

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Fábián Gusztáv alpolgármester
Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen:        4 testületi tag

Valamennyi napirendi pontnál tanácskozási joggal jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria jegyző
Valamennyi napirendi pontnál jelen van, a 2. napirendi pontnál tanácskozási joggal:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető 

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az  ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  Ismerteti  a  napirendi  pontokat:  1.  Salföld  Község 
Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatának elfogadása Előadó: Simonné Vitányi Mónika 
polgármester  2.  Közfeladat-ellátás  módjának  meghatározatása  Előadó:  Simonné  Vitányi 
Mónika polgármester 3. Bejelentések, tájékoztatók
Szavazásra teszi fel az ismertetett napirendet.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett napirendet elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

32/2009.(V.15.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009. 
május 15-i testületi ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
határozza meg: 
1.  Salföld  Község  Önkormányzata  Közbeszerzési 
Szabályzatának elfogadása 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester 
2. Közfeladat-ellátás módjának meghatározatása 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester 
3. Bejelentések, tájékoztatók

1. Salföld Község Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatának elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
A szabályzathoz érkeztek kiegészítések, észrevételek. A jegyző asszony ezeket a szabályzatba 
beillesztette. Átadja a szót a jegyző asszonynak. 



Dr. Verbovszki Valéria
Mátraházi  Zsuzsanna képviselő-asszonytól  érkezett  javaslat,  amire  válaszát  meg is  írta,  és 
annak megfelelően módosította,  illetve kiegészítette  a közbeszerzési  szabályzatot.  Emellett 
szakértővel is konzultált, és ennek alapján terjeszteti be a képviselő-testület elé a polgármester 
asszony a szabályzatot.

Fábián Gusztáv
Két javaslata  lenne.  A szabályzat  második  fejezetének  kettes  pontjában a  bíráló  bizottság 
tagjaira  vonatkozva  változást  szeretne.  A  Bizottság  állandó  tagjai  legyenek  a  képviselő-
testület  állandó  tagjai.  A  bizottság  munkájába  bevonható  a  közbeszerzés  tárgya  szerint 
szükséges egyéb külső szakember (ajánlatkérő által  megbízott  személy).  Szeretné,  ha ez a 
mondat is szerepelne. A másik javaslata  a 11-es fejezetben a közbeszerzési törvény hatálya 
alá nem tartozó beszerzések eljárási szabályainál szeretné, ha a 2, 3, 4, 5. pontot törölnék a 
szabályzatból. Az 1. pontot szeretné módosítani úgy, hogy a nemzeti értékhatár alatt beszerzés 
építési, beruházási, építési koncesszió, szolgáltatási koncesszió megrendelése esetén a testület 
eljárási kötelezettség nélkül dönt a megrendelésről és beruházásról és vállal kötelezettséget a 
jegyző ellenjegyzésével. 

Dr. Verbovszki Valéria
Akkor  a  XI.  fejezet  1.  pontja  a  következőképpen  szólna:  Az  egyszerű  értékhatár  alatti 
árubeszerzés,  szolgáltatás,  szolgáltatási  koncesszió,  építési  beruházás,  építési  koncesszió 
esetén a képviselő-testület eljárási kötöttség nélkül dönt a beszerzésről, a megrendelésről, a 
beruházásról  és  vállal  kötelezettséget  a  jegyző  ellenjegyzésével.  Annyival  szeretné  ezt 
kiegészíteni, hogy megtévesztő lehet, hogy a negyedik fejezetben egyszerű eljárásrend van 
szabályozva, és később nemzeti szerepel, tehát átdolgozta, és így a nemzeti eljárásrend helyett 
egyszerű eljárásrend szerepel. 

Mátraházi Zsuzsanna
Látja,  hogy a  2.  pontban kifogásolt  dolog kikerült.  Lenne még viszont  olyan,  amire  nem 
kapott  válasz.  Ez  a  3.  számú  melléklet  3.  pontja,  ami  üres,  és  nincs  oda  semmi  beírva. 
Valamint  Salföld  Község  Önkormányzatának  közbeszerzési  terve  is  melléklete  a 
szabályzatnak, ami üres továbbra is. Ezzel mi a továbbiakban a teendő. 

Dr. Verbovszki Valéria
A 3. sz. mellékletbe a Kbtv. 10. §-a lett beépítve, az, hogy nincs odaírva semmi, azt jelzi, 
hogy  azt  valamikor  a  jogalkotó  hatályon  kívül  helyezte  a  törvényben.  Nem számozta  át 
azonban  a  bekezdéseket,  ezért  ott  kell  hagyni  őket  üresen.  A  közbeszerzési  tervvel 
kapcsolatban javasolja, hogy a következő testületi ülésen a testület töltse ki tartalommal. 

Mátraházi Zsuzsanna
Mennyire kötelező ennek az elkészítése? 

Dr. Verbovszki Valéria
Ez egy kötelező feladat, minden év április 15-ig el kell fogadni. 

Mátraházi Zsuzsanna
És a benne foglaltakat kötelező végre is hajtani?

Dr. Verbovszki Valéria
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Nem, hiszen ez csak egy terv. 

Fábián Gusztáv
Az 5. sz. mellékletnél az a kérdése, hogy itt kizárólag az egyszerű értékhatár feletti dolgokról 
kell közbeszerzési tervet készíteni, vagy az az alatti dolgokról is? 

Raffay Béla
Ott nincs közbeszerzés, ez pedig egy közbeszerzési terv. Kéri, hogy külön szavazzanak arról, 
hogy a bizottságból kihagyják a jegyzőt, mert azzal nem ért egyet. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ki  lehet  hagyni.  Köszöni  szépen  a  képviselőúrnak,  hogy  nem  értett  egyet  azzal,  hogy 
kihagyják őt a bizottságból. 

Raffay Béla
Véleménye szerint ezzel bonyolítják a saját életüket. 

Mátraházi Zsuzsanna
Úgy  gondolja,  hogy  nem  bonyolítják  az  életüket,  mert  úgy  vette  észre,  és  azért  tudja 
támogatni az alpolgármester úr javaslatát, mert úgy gondolta, hogy a társulás működése, és ez 
a bizottság teljesen összekeveredett. Úgy gondolja, hogy amikor a társulást létrehozták, akkor 
arra  is  gondoltak,  hogy akkor a  közbeszerzés  során az  ottani  hivatal  segítségét  ugyanúgy 
igénybe vehetik, ahogy a testületi üléseknél. A bizottságnak, ami a közbeszerzési törvényben 
szerepel, nagy jelentősége, csak nagy településeken van, ahol óriási értékben pályáznak. Ők 
meg tudják ezt oldani a maguk körében a polgármesteri hivatal segítségével. 

Dr. Verbovszki Valéria
Annyit  szeretne ehhez hozzáfűzni, hogy azért vette be jómagát és a pénzügyi  ügyintézőt a 
bizottságba, mert a pénzügyi ügyintézőt beiskolázza egy közbeszerzési OKJ-s képzésre, tehát 
szakértő lesz, a jegyző pedig a jogi hátterét tudta volna biztosítani, amit képviselő asszony is 
elmondott  az imént,  azt  jelenti,  hogy bizalmi  elven alapul.  A képviselő-testületnek,  mivel 
megkötött egy társulást Kővágóörssel, azt jelenti, hogy az a hivatal dolgozik ide is, és ennek a 
testületnek az előkészítő-végrehajtó feladatait látja el, és mivel ez egy bizalmi elven alapul, 
minden további nélkül megbízhat ezekben a személyekben a képviselő-testület. Úgy gondolta, 
hogy  esetleg  jobban,  mint  egy  külső  személyben.  Ezek  szerint  azonban  a  testület  saját 
magában  jobban  megbízik,  innentől  kezdve,  akkor  maradjon  így.  Annyit  szeretne  még 
hozzáfűzni,  hogy akkor a  2.  pontban maradjon,  hogy a  Bizottság  tagjai:  polgármester,  és 
Salföld Község Képviselő-testületének tagjai. 

Fábián Gusztáv
Neki ez nem probléma, számára elfogadható. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ha a polgármester asszony ezeket a módosításokat elfogadja, nem kell róluk külön szavazni. 
Amennyiben  valamelyikkel  nem  ért  egyet  a  polgármester  asszony,  akkor  azt  módosító 
indítványként kell kezelni, és arról külön szavazni kell. Ha elfogadja a képviselő-testület, csak 
akkor kerül be. 

Simonné Vitányi Mónika
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Egy  pontról  mindenképpen  szavazni  kellene,  mert  volt  egy  ellenvélemény.  A  másik 
módosítást elfogadja. Név szerinti szavazásra teszi fel a II. fejezet 2. pontjának módosítását. 
Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  1  ellenszavazattal,  tartózkodás 
nélkül a II. fejezet 2. pontjának módosítását elfogadja. 
Név szerinti szavazásra teszi fel Salföld Község Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatát.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Salföld Község Önkormányzata  Közbeszerzési  Szabályzatát  elfogadja,  és meghozza alábbi 
határozatát: 

33/2009.(V.15.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
előterjesztésnek  megfelelően  és  az  ülésen  elfogadott 
módosításokkal  együtt  elfogadja  Salföld  Község 
Közbeszerzési Szabályzatát.

2. Közfeladat-ellátás módjának meghatározatása 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester 

Simonné Vitányi Mónika
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Jogszabályi  változás  miatt,  minden  önkormányzatnak  kötelezően  el  kell  végezni  ezt  a 
feladatot. 

Fábián Gusztáv
Elméleti kérdés, hogy a polgármesteri hivatal az egy valóságos, létező hivatal, vagy csak egy 
elméleti, hogy van jogilag?

Dr. Verbovszki Valéria
Természetesen van. Van alapító okirata.

Fábián Gusztáv
Kicsit nehézkes náluk eldönteni, hogy hol van a polgármesteri hivatal. Amikor ők képviselők 
lettek,  éppen  az  orvosi  rendelő  egyik  mellékhelyiségében  volt,  de  sosem volt  kinevezve 
polgármesteri hivatalnak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Mit kell módosítani?

Dr. Verbovszki Valéria
A  törvény  most  módosult,  ezért  felül  kell  vizsgálni,  hogy  milyen  költségvetési  szervei 
vannak az önkormányzatnak, és hogy azt továbbra is fenntartja-e. Módosítani majd az alapító 
okiratot kell, amit a következő testületi ülésre hoznak be. 

Mátraházi Zsuzsanna
Kötelezettséget jelent az, hogy ha most úgy döntenek, hogy július 1-je után is így akarnak 
működni? Mert náluk egy kicsit ingoványos a dolog.

Dr. Verbovszki Valéria
Ez egy jogi helyzet.  Azt jelenti,  hogy megalapította  a polgármesteri  hivatalt  a képviselő-
testület, mert valamilyen működés kellett. Muszáj fenntartani, mert körjegyzőséget nem tud 
alapítani a két község. Ha nem tart fenn polgármesteri hivatalt, akkor nincs önkormányzat. 

Fábián Gusztáv
Azt  javasolja,  hogy  ne  hozzanak  most  határozatot,  majd  a  következő  ülésen  hozzanak 
határozatot, mert szeretné látni a módosítást. 

Kolláth Zsuzsanna
Ez a napirend nem az alapító okirat módosításáról szól. Az alapító okirat módosítását 2009. 
június 1-ig kell elfogadni, úgyhogy az alapító okirat módosítását a május végi testületi ülésen 
fogják a testület elé terjeszteni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Akkor ez a kötelezettségvállalásról szól.

Dr. Verbovszki Valéria
Törvényi kötelezettség az, hogy a képviselő-testület felülvizsgálta, és megállapította, hogy 
van egy költségvetési szerve, ami a polgármesteri hivatal, amit ugyanígy fenn akar tartani, és 
aminek az alapító okiratát módosítani kell a törvényi előírások változása miatt. Ez inkább a 
nagyobb településeken lényeges, ahol van öt iskola, óvoda, egyéb intézmények, és a testület 
számba veszi ez által a feladatait. 

5



Fábián Gusztáv
A határozatban az szerepel, hogy a képviselő-testület a törvénybe foglalt kötelezettségének 
eleget  téve  szervezeti  szempontból  felülvizsgálta  a  közfeladatok  ellátásának  módját. 
Továbbra is azt mondja, hogy ezt most ne fogadják el, hanem várják meg a módosítást. Ne 
határozzanak  arról,  amit  nem  tudnak.  Készítse  elő  a  tisztelt  polgármester  asszony  a 
módosítást,  és  akkor  megnézik,  hogy  mit  szavaznak.  Megint  úgy  szavaznak,  hogy  nem 
szavaznak semmiről.

Kolláth Zsuzsanna
Most nem az alapító okirat módosításáról szavaznak.

Fábián Gusztáv 
Arról  szavaznak,  hogy felülvizsgálták  a  közfeladat  ellátásának  módját.  Ő ugyan  ennek a 
felülvizsgálatnak az eredményét nem látta.

Dr. Verbovszki Valéria
Ez a felülvizsgálat eredménye, hogy van egy polgármesteri hivatal. Nincs több.

Fábián Gusztáv
Ha a tisztelt előterjesztő bele írta volna, hogy ez a felülvizsgálat.

Dr. Verbovszki Valéria
Beleírta, az egész erről szól. 

Fábián Gusztáv
Az a szó, hogy felülvizsgálat, nem szerepel benne, csak a határozatban. 

Kolláth Zsuzsanna
Az  előterjesztésben  szerepel:  „Salföld  község  tekintetében  a  közfeladat  ellátásának 
felülvizsgálatát  az  alábbi  szervekre  kell  elvégezni:  Polgármesteri  Hivatal.”  És  most,  a 
napirend keretén belül el lehet végezni a felülvizsgálatot. 

Fábián Gusztáv
Ja, most már érti. Most vizsgálják felül. 

Mátraházi Zsuzsanna
Van itt egy eredeti alapító okirat?

Kolláth Zsuzsanna
Nem hozott magával.

Mátraházi Zsuzsanna
Akkor tényleg halasszák el. 

Kolláth Zsuzsanna
Most nem az alapító okirat módosításáról van szó. Az alapító okirat módosítását május végi 
testületi ülésen tárgyalja majd a testület.  Nem a módosításról szavaznak, arról a május végi 
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testületi  ülésen  kell  szavazni,  amihez  az  anyagot,  mint  eddig  is,  öt  nappal  az  ülés  előtt 
mindenkinek kiküldik. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ez akkor is az alapító okirat módosításának első lépése. Úgyis annyi mindennel késtek már. 
Ez a két hét már nem fog számítani.

Fábián Gusztáv
Számára már kiderült, hogy a felülvizsgálatot, most, ezen a testületi ülésen kell felülvizsgálni 
mit is? 

Kolláth Zsuzsanna
Összeszámolta  a  salföldi  költségvetési  szerveket,  és  kiderült,  hogy  egy  darab  van,  ez  a 
polgármesteri hivatal. Most, ennek a napirendnek a keretében azt kell felülvizsgálni, hogy a 
mai napon, május 15-én úgy gondolja-e a testület,  hogy 2009. július 1. után is indokolt a 
polgármesteri hivatal működtetése. 

Fábián Gusztáv
Tehát nekik, ebben a helyzetben szükséges a polgármesteri hivatal, mivel ők most önállóak.

Kolláth Zsuzsanna
Igen. 

Mátraházi Zsuzsanna
Legyen benne az, amit kért,  hogy július 1-től december 31-ig látják el  így a feladatot,  ne 
vállaljanak kötelezettséget. 

Kolláth Zsuzsanna
Ennek a  határozatnak  a  meghozatala  nem jelent  kötelezettséget  arra  nézve  a  testületnek, 
2009.  július  1.  után  kizárólag  polgármesteri  hivatalként  kell  működnie,  és  nincs  más 
lehetősége.  

Dr. Verbovszki Valéria
Azt kell figyelembe venni, hogy milyen lehetőség van. Valaminek kell lennie július 1. után. 
Jelen pillanatban polgármesteri hivatal van. Ha úgy dönt a testület, hogy ő körjegyzőséget 
kíván alakítani másik településsel, akkor azt bármikor év közben megteheti. Most július 1-től 
polgármesteri  hivatal,  de,  ha  augusztusban  úgy  dönt,  hogy  valamelyik  településsel 
körjegyzőséget alapít, akkor körjegyzőséget alapít. 
 
Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a határozati javaslatot.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. 

7



Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

34/2009.(V.15) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
költségvetési szervek jogállásáról és gazdálkodásáról szóló 
2008. évi CV. törvényben foglalt kötelezettségének eleget 
téve szervezeti  szempontból  felülvizsgálta  a közfeladatok 
ellátásának módját. 

A  felülvizsgálat  eredményeként  megállapítja,  hogy  az 
irányítása  alá  tartozó  költségvetési  szervek  további 
működtetése 2009. július 1-je után is indokolt. 

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
Polgármesteri  Hivatal  alapító  okiratának  módosítását 
készítse elő, és terjessze a képviselő-testület elé. 

Felelős: polgármester
Határidő: 2009. június 1. 

3. Bejelentések, tájékoztatók

Simonné Vitányi Mónika
Jövő  héten,  május  23-24-én  a  Tanúhegyek  teljesítménytúra  lesz.  Badacsonytördemicről 
indul, és Salföldre is jönnek. A Börzsöny Egyesület és a badacsonytördemici önkormányzat 
szervezésében. A tavalyi évben 550 résztvevője volt a túrának. Tavaly a kolostorromnál volt 
egy bélyegzőhely,  és  idén  is  ott  lenne.  Az önkormányzatoktól  is  szeretnének támogatást 
kérni.  A  támogatást  a  rendezvény  előkészületeire,  illetve  a  rendezvényen  résztvevők 
kiszolgálására  (frissítők,  csokoládé),  nyomdai  költség  szeretnék  felhasználni.  Szívesen 
támogatná az egyesületet.  Nem kifejezetten 60 ezer forinttal,  de 20-30 ezer forinttal igen, 
hiszen jó reklámlehetőség Salföldnek, ha felkerülnek a honlapra, vagy a jövő évi plakátokra, 
mint támogató. 

Mátraházi Zsuzsanna
Úgy gondolja,  hogy  természetben  támogassák  őket.  Mondjuk  10.000  Ft-ért  vásároljanak 
csokoládét, és adják oda.

Fábián Gusztáv
Ő személy szerint nem támogatná a kérelmet, mivel a túrán mindenkitől belépőt szednek. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Ha nem is ilyen fontos, de ennél fontosabb dolgok is vannak.

Simonné Vitányi Mónika
Azt nem veszi észre egyik képviselő társa sem, hogy van, ami befektetés. Szerinte ez nem 
egy akkora összeg, viszont egy gesztus. 

Dr. Verbovszki Valéria
Mivel ez a napirend nem erről szól, egy elvi állásfoglalást hozzon a testület, és még egyszer 
kerüljön napirendre a testület elé. 

Simonné Vitányi Mónika
Mindig panaszkodnak, hogy nincs bolt meg kocsma, ugyanakkor semmi olyan mellett nem 
állnak ki, ami idevonzaná az embereket, és megérné ezeket fenntartani. Szégyelli magát a 
többi önkormányzat előtt a hozzáállásuk miatt. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tájékozódott arról a polgármester asszony, hogy arra, amerre járnak, minden önkormányzat 
adott 60-80 ezer forintot?

Simonné Vitányi Mónika
Sokkal többet adnak. 

Dr. Verbovszki Valéria
Azért  mondta,  hogy a testület  hozzon egy elvi  állásfoglalást,  mert  akkor  a  polgármester 
asszony már tudná jelezni az egyesületnek. 

Simonné Vitányi Mónika
Megkérdezi a testület tagjait, hogy elviekben támogatja-e az egyesület kérelmét.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Nem.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  2 igen szavazattal,  2 nem szavazattal,  tartózkodás 
nélkül nem támogatja elviekben az egyesület kérelmét. 
Csatorna ügyből kifolyólag falugyűlést kellene összehívnia. Véleménye, hogy tegyék június 
13-ára, a lomtalanítás idejére, mert akkor emiatt amúgy is sokan lejönnek. 
Megköszöni a részvételt, és az ülést 17,00 órakor bezárja.
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Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
      polgármester h. jegyző
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